
Besvarelse af spørgsmål nr. 25 (Alm. del), som Folke-
tingets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og 
sundhedsministeren den 7. marts 2005

Spørgsmål 25:
"Er ministeren opmærksom på, at Fyns Amt succesfuldt har nedbragt antal-
let af livmoderhalskræfttilfælde ved at indføre en ny væskebaseret scree-
ningsmetode, og vil ministeren oplyse, om han overvejer at presse på for, 
at disse positive erfaringer bruges i landets andre amter? "

Svar:
Som det fremgår af mit svar på spørgsmål nr. 21 er der allerede amter, 
som har indført væskebaseret cytologi, men de fleste amter forholder sig 
endnu overvejende, afventende eller afvisende til metoden.

Stillingtagen til om væskebaseret cytologi bør indføres som screeningsme-
tode i hele landet, finder jeg bør afvente resultatet af det MTV-projekt om 
testmetoder til diagnostik af livmoderhalskræft i forbindelse med screening, 
som er igangsat af Sundhedsstyrelsens Center for Evaluering og Medicinsk 
Teknologivurdering og som forventes færdigt medio 2005.
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